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PROTOKOŁ Nr XII/07 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 23 października 2007 roku 
 
 

W sesji udział wzięli: 
a/ czternastu radnych Rady Gminy         - nieobecna U. Frankowska 
b/ Wójt Gminy                                         -  Eugeniusz Dańczak 
c/  Sekretarz Gminy                                -  Iwona Wójcik 
d/  Skarbnik Gminy                                 -  Marek Malinowski 
e/  Radca Prawny                                   -   Beata Sadowska 
f/  Dyrektor GOK                                     -  Grażyna Chojnowska 
g  Dyrektor Zespołu Szkół                      -   Sławomir Miluski 
h/  Dyrektor Sz. P. w Gogolewie            -  Iwona Warkocka 
i/   Dyrektor Sz. P. w Dębnicy Kasz.      -   Elżbieta Fryckowska   
 
 
Porządek obrad: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
a/  otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b/  przyjęcie porządku obrad, 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

       2. Sprawozdanie Wójta z dzia łalności między sesjami oraz z wykonania uchwa ł. 
       3. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady miedzy sesjami: 
            a/ Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki, 
            b/ Komisji Rewizyjnej, 
            c/ Komisji Budownictwa, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego.  
        4. Informacja Wojewody Pomorskiego, Przewodniczącego Rady i Wójta Gminy  
            Dębnica Kaszubska z analizy  
            oświadczeń majątkowych. 
        5. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu za I półrocze 2007 roku. 
        6. Przyjęcie planu nabywania i zbywania nieruchomości na terenie gminy  
             Dębnica Kaszubska. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: 
a/ wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Słupsku oraz Sądu Rejonowego 
w Słupsku, 
b/ uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem gminy, 
c/ zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 
gminy, 
d/ zmiany uchwały VII/36/2007 Rady Gminy z dnia 26.04.2007 r. w sprawie 
nieodpłatnego przyjęcia na własność nieruchomości z zasobu Agencji 
Nieruchomości Rolnych do zasobu mienia komunalnego Gminy Dębnica 
Kaszubska, 
e/ zatwierdzenia taryf cen i stawek op łat za zbiorowe zaopatrzenie w wodę z 
wodociągów wiejskich i zbiorowe odprowadzanie ścieków do urządzeń 
kanalizacyjnych stanowiących mienie komunalne Gminy Dębnica Kaszubska, 
f/ zmian w budżecie Gminy na 2007 rok. 

       8. Interpelacje radnych. 
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 9. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
10. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zg łoszone w trakcie sesji. 

      11. Zamknięcie obrad.    
 
 
Przebieg sesji: 
 
Ad.1 
 
a/ 
 Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz powitał Radnych i gości 
przybyłych na sesję. Następnie dokonał otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając 
prawomocność obrad. Otwarcia dokonał o godz.1005 w Sali konferencyjnej Urzędu 
Gminy. 
             
b/ 
  

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz  poinformował, że przebieg 
sesji zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym. 
Przewodniczący  zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do przedstawionego porządku 
obrad. 
 
c/  
 
 Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku g łosowania 
protokół został przyjęty jednogłośnie (14 za). 
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz przekazał głos Radnemu Rady 
Powiatu Stanisławowi Jank, który zwrócił się z prośbą o umożliwienie wystąpienia na 
początku Sesji z uwagi na pilny wyjazd.  
Stanisław Jank podziękował społeczeństwu oraz mieszkańcom gminy za głosy 
oddane na jego osobę w wyborach do Senatu. Uważa, że wstydu nie przyniósł, 
otrzymał ponad 90 tys. głosów, a cud się nie zdarzył. Ze smutkiem stwierdził, że 
niepokój budzi niska frekwencja wyborcza mieszkańców Gminy. Z naszej Gminy było 
2 kandydatów na posłów, gdyby aktywność wyborców była wyższa to gdyby jeden z 
nich otrzymał 80% głosów to mielibyśmy szansę na posła z terenu naszej gminy. 
Zauważył, że od 30 lat jest kojarzony z tą gminą. Ma swoich przyjaciół i wrogów. 
Prosi, by mieszkańcy faktu asfaltowania ulicy Leśnej nie kojarzyli z kandydowaniem 
na Senatora, jest to zbieżność. Dzisiaj prace drogowe są prowadzone w okolicach 
Leśnego Dworu, a wczoraj w okolicach Dobieszewa. Jest także zdania, że każdy 
mieszkaniec, który wziął udział w wyborach powinien na niego oddać głos, chociażby 
dlatego, ze jest reprezentantem tej gminy i jej interesy reprezentowa ł by na zewnątrz. 
Zapewnił, że w Radzie Powiatu będzie nadal działał dla dobra tej gminy. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz podziękował Panu Jankowi oraz 
kandydatom na posłów za odwagę i wystartowanie w wyborach. Uważa, że dla 
Gminy było by wielką korzyścią posiadanie parlamentarzysty.         
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Ad 2 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wójta Gminy o złożenie 
sprawozdania z działalności między Sesjami. 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 15 września 2007 r. do 
22 października 2007r. / sprawozdanie stanowi za łącznik Nr 1 do protokołu/. 
Ponadto poinformował, że gospodarstwo rolne Pana Kazimierza Dalekiego z Podola 
Małego zostało uznane za najbezpieczniejsze gospodarstwo w powiecie oraz, że 
sołtysami roku 2007 zostali także Sołtysi naszej Gminy tj. Pani Wioleta Masłyk oraz 
Pan Stefan Dawidowski. 
Przewodniczący rady zwrócił się z pytaniem, czy Radni chcą wnieść uwagi do 
sprawozdania Wójta. 
Radny K. Olech poprosił o podanie składu Zespołu ds. koordynacji i realizacji 
przedsięwzięcia inwestycyjnego pn: „Budowa I etapu gminnej kanalizacji sanitarnej – 
tłocznej dla zlewni Motarzyno”. 
Wójt poinformował, że w skład tego zespołu powołał Tadeusza Bejnarowicz, Mareka 
Malinowskiego,  Bogdana Rębasa, Mirosława Klemiato, Mariana Adamowicza, 
Andrzeja Wójciak, Leszka Młyńskiego, Agnieszkę Łomża, Danutę Matyszewska, 
Martę Łomża, Joanna Kaczmarek. Ponadto poinformował, że na czas realizacji tego 
przedsięwzięcia Pani Joanna Kaczmarek zostanie zatrudniona.  
Radny B. Rębas zwrócił się z pytaniem o przebieg negocjacji z konsorcjum 
„Skibiński” 
Wójt poinformował, że w tych rozmowach uczestniczył także Przewodniczący Rady. 
Poinformował, że rozmowy są bardzo trudne. W trakcie realizacji tej inwestycji by ły 
zlecane dodatkowe prace, których wartość była wyższa niż planowano. Ta 
inwestycja była bardzo droga, ale nie rozwiązała wszystkich problemów. Nie 
doprowadzono do eliminacji czynników chemicznych ze ścieków garbarskich. 
Zastosowanie osadników chemicznych nie zda ło egzaminu. Konieczna jest budowa 
podoczyszczalni. Od rozruch nie osiągnięto jeszcze pozytywnego wyniku. Osad 
nadal zawiera za dużo chromu i nie można go wyeliminować. Z uwagi na zawartość 
chromu osadu nie możemy zbywać do Bierkowa, musi być wywożony do Tczewa. 
Różnicę w kosztach pokrywa Garbarnia. W trakcie realizacji zadania zapewniano 
nas, że ścieki i osad będzie czysty.  Firma „Skibiński” domaga się dopłaty do 
wykonanych prac, my jako Gmina nie chcemy ponosić dodatkowych nakładów. Jeżeli 
konsorcjum nie zgodzi się z naszymi argumentami, to spotkamy się w Sądzie. 
Wartość inwestycji była określona ceną ryczałtową. Chcemy, by w tej ustalonej 
kwocie się zamknęła. To co się domagamy to mieści się w zakresie realizacji 
niedociągnięć pogwarancyjnych. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zauważył, że ta inwestycja to inwestycja 
nietrafiona.. Ten obiekt nie powinien być oddany do użytku. O przyjęciu 
zadecydowało to, że gdybyśmy postąpili inaczej to nie otrzymalibyśmy 
dofinansowania z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. Stało się tak jak się 
stało. Wykonawca wykorzystuje ten fakt. Gdyby osad by ł wolny od chromu, to nie 
było by potrzeby go wywozić na wysypiska, gdyż mógłby być wykorzystywany przez 
rolników. Stoi na stanowisku, że nie prawidłowości powinny być naprawione przez 
wykonawcę. 
Radna I. Tkaczyszyn prosi by przy tej okazji spróbować wynegocjować poprawę 
kanalizacji w Gogolewie. Wie, że terminy pogwarancyjne już upłynęły.  
Wójt podkreślił, że Gogolewo jest efektem zaniechania inspektora nadzoru.. Zdaje 
sobie sprawę z fetoru jaki panuje. Stoi na stanowisku, że należy wychwycić 
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sprawców takiego stanu rzeczy. Wie, że działania ZGK są nieskuteczne. Uważa, że 
przy współpracy ze społeczeństwem można udowodnić winę.  
Radna I. Tkaczyszyn poinformowała, że dzwoniła do Dyrektora w tej sprawie i 
otrzymała odpowiedź, że ma inne sprawy i w tej chwili nie ma czasu. 
Wójt prosi, by taki telefon wykonać do niego. Na następną sesje przygotuje 
informacje dotyczące wzrostu kosztów wywozu odpadów sta łych. Przedsiębiorstwa 
zajmujące się wywozem zobowiązane są do ich selektywnej zbiórki. 
Więcej uwag do sprawozdania nie wniesiono. 
Wójt poprosił Sekretarz Gminy o przedstawienie sprawozdania z wykonania uchwa ł. 
Sekretarz Gminy przedstawi ła  sprawozdanie z wykonania uchwa ł /załącznik Nr 2 do 
protokołu/.   
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania.  
 
Ad 3 
 
       Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Przewodniczących Komisji 
Rady o złożenie sprawozdania z działalności komisji w okresie między sesjami. 
 
 
 
a/ 
 Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś 
poinformowała, że członkowie jej komisji odbyli 4 posiedzenia. Jeno posiedzenie 
odbyło się wspólnie z członkami Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju 
Gospodarczego na którym zajmowano się sprawą ochrony przeciwpożarowej na 
terenie Gminy. Jedno posiedzenie wspólnych komisji rady, na którym omawiano 
sprawy związane z działalnością ZGK i sprawozdanie z wykonania budżetu za I 
półrocze 2007 r. Dwa posiedzenia cz łonkowie odbyli we własnym gronie, na których 
omawiano sprawy związane z finansowaniem i wykorzystaniem środków 
budżetowych na oświatę oraz opiniowano projekty materia łów i uchwał na dzisiejszą 
sesję.  Zapoznała Radnych z protokołem Nr 16/2007 z dnia 21.09.2007 r.  / protoko ł 
dostępne w aktach komisji lub na stronach BIP Urzędu/. 
Przewodniczący Rady Powiatu Ryszard Stus podziękował za zaproszenie na sesję i 
przeprosił, że z uwagi na ważne sprawy nie będzie mógł uczestniczyć do końca w 
posiedzeniu. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy Radni mają 
pytania do Przewodniczącej Komisji w zakresie przedstawionego sprawozdania.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z zapytaniem jakie są 
spostrzeżenia członków komisji do zawartych wniosków biorąc pod uwagę brak 
środków.  
Wójt poinformował, że w przypadkach gdzie są opinie poradni psychologicznych 
należy zastosować proponowane rozwiązania dla dobra dzieci. Pomoc tym osobom 
jest potrzebna i te wnioski są zrealizowane w pełnym zakresie. Nie wyraził zgody na 
rozdział klasy na lekcji WF w Motarzynie oraz zatrudnienie konserwatora do GOK. 
Uważa, że jest konserwator w Szkole oraz pracownicy ZGK i wiele tematów można 
załatwić bez dodatkowego zatrudnienia. Stara się w sposób wyważony podchodzić 
do potrzeb zgłaszanych w tym zakresie. \Radna J. Karaś stwierdziła, że 
Przewodniczący zna stanowisko członków komisji w sprawie oświaty. Te zadania 
leżą w kompetencji Wójta. 
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem jak Wójt rozwiązał sprawę dotyczącą 
zatrudnienia pracownika do konserwacji sieci informatycznej.  
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Wójt poinformował, że w każdej szkole są zatrudnieni informatycy. Uważa, że każdy 
z nich powinien zajmować się tym tematem w ramach swoich obowiązków 
proporcjonalnie do tygodniowego limitu godzin pracy. Je żeli wystąpi większy problem 
to informatycy mają to pilotować i zlecać wyspecjalizowanym osobom. Uważa, że 
wniosek jest zasadny, ale w chwili obecnej nie może być zrealizowany.  
Radni nie wnieśli więcej uwag do sprawozdania.  
  
b/ 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że 
członkowie komisji uczestniczyli w dwóch posiedzeniach komisji. Jedno posiedzenie 
we własnym gronie było poświęcone ustaleniu harmonogramu i zakresu kontroli 
szkół oraz opiniowaniu projektów uchwa ł na dzisiejszą sesję, natomiast drugie 
wspólne posiedzenie wszystkich komisji sprawom ZGK i omówieniu sprawozdania z 
wykonania budżetu za I półrocze 2007 r. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy radni mają 
uwagi do przedstawionego sprawozdania.  
Radny K. Olech zwrócił się z pytaniem, czy Komisja będzie kontrolowała tylko Szkoły 
Podstawowe. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że w tym roku skontrolowane 
zostaną te szkoły, a w styczniu przyszłego roku kontrola odbędzie się w zespole 
szkół. 
Radni nie wnieśli więcej uwag do sprawozdania. 

 
c/ 
 
 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego 
Leszek Młyński poinformował, że członkowie komisji uczestniczyli w jednym 
wspólnym posiedzeniu z Komisją Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki na którym 
omawiano stan ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy. Jeno wspólne 
posiedzenie wszystkich komisji na którym omawiano sprawy związane z 
działalnością ZGK i wykonanie budżetu za I półrocze 2007 r. Na posiedzeniu we 
własnym gronie opiniowano projekty uchwa ł na dzisiejszą sesję oraz rozpoczęto 
kontrolę oświetlenia ulicznego na terenie gminy. Protoko ł z kontroli w tym zakresie 
zostanie przedstawiony Radnym po skontrolowaniu wszystkich miejscowości. 
Radna A. Łomża przedstawiła sprawy dotyczące ochrony przeciwpożarowej na 
terenie gminy. Poinformowała, że zabezpieczenie według informacji Komendanta 
Gminnego jest dobre – ocenia je na 70%. Największym mankamentem jednostek jest 
bardzo stary sprzęt a zwłaszcza samochody. Wskazana jest ich wymiana. Niepokój 
budzi także stan kominów o czym świadczy ilość pożarów z tego powodu. Strażacy 
proponują powołać zespół kontrolny, który sprawdzi ł by stan kominów. Niepokój 
budzi także stan hydrantów na terenie gminy. 
Radna J. Karaś stwierdziła, że ochotnicy nie chcą otrzymywać wynagrodzeń za 
udział w akcji. Wolą by te środki przeznaczyć na dosprzętowienie jednostek. 
Skarbnik poinformował, że zgodnie z przepisami te środki musi wypłacić osobom 
biorącym udział w akcjach. Nie może ingerować w to na co je przeznaczą.  
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem o zakres kontroli w zakresie oświetlenia 
ulicznego. 
Radny L. Młyński poinformował, że kontrolą zostanie objęta cała gmina. Zwracana 
jest uwaga na stan obecnie funkcjonującego oświetlenia oraz na ewentualne jego 
uzupełnienie. 
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Wójt poinformował, że w roku ubiegłym była przeprowadzona modernizacja 
oświetlenia ulicznego. W efekcie obniżono koszty eksploatacji. Są w tym zakresie 
także niedociągnięcia z których zdaje sobie sprawę, ale pozostały najtrudniejsze 
przypadki. Są to trudne przypadki do wyważenia, czy doprowadzać do pojedynczych 
gospodarstw, czy do większej ilości odbiorców. Zgodnie z wcześniejszymi 
ustaleniami w miarę posiadanych środków staramy się uzupełniać brakujące punkty 
oświetleniowe. Odnośnie doposażenia jednostek OSP w nowe samochody 
poinformował, że w ramach współpracy 1 samochód otrzymamy w prezencie od 
zaprzyjaźnionego landu w Niemczech. Zdaje sobie sprawę z tego, że w jednym roku 
nie da rady nadrobić wszystkich zaległości, ale ma nadzieję, że w okresie 2- 3 lat uda 
się znacznie poprawić gotowość jednostek. 
Skarbnik Gminy poinformował, że modernizacja oświetlenia przynosi znaczne 
oszczędności w tym dziale. Na zakup oświetlenia i konserwację w roku 2005 
poniesiono nakłady w wysokości 294 tys. (w tym; 225 tys. zakup energii i 69 tys. 
konserwacja), w roku 2006  - 288 tys ( w tym: 212 zakup oświetlenia, 74 tys. 
konserwacja), natomiast w roku bieżącym za 9 miesięcy te koszty kształtują się na 
wysokości 117 tys., co daje miesięcznie koszt utrzymania w wysokości 13 tys. (koszt 
łączny zużycie energii i konserwacja)       . 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
jeszcze uwagi do przedstawionego sprawozdania. 
Radni nie wnieśli więcej uwag.    
 
Ad 4   
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że do chwili obecnej 
nie wpłynęła informacja Wojewody Pomorskiego z analizy oświadczeń majątkowych. 
Radni z jej treścią zostaną zapoznani na kolejnej sesji. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zapoznał z informacją Przewodniczącego 
Rady z analizy oświadczeń majątkowych (załącznik Nr 3 do protokołu). 
Sekretarz Gminy przedstawi ła informację z analizy oświadczeń majątkowych Wójta 
Gminy ( załącznik Nr 4 do protokołu). 
 
Ad 5 
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że sprawozdanie z 
wykonania budżetu było omawiane na posiedzeniu wspólnym komisji rady w dniu 26 
września 2007 r. i otrzymało pozytywna opinię (załącznik Nr 5 do protokołu). 
Zwrócił się z pytaniem czy Radni chcą jeszcze wnieść jakieś uwagi do sprawozdania. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania z wykonania budżetu za I półrocze 2007 
roku.  
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad przyjęciem sprawozdania. 
W wyniku głosowania sprawozdanie zostało przyjęte ( 13 za, 1 wstrzymujący). 
 
Ad 6  
  

Marian Adamowicz – Przewodniczący Rady poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie planu nabywania nieruchomo ści na terenie 
Gminy Dębnica Kaszubska z dnia  17.10.2007 r.  
Zastępca Przewodniczącego Krzysztof Olech przedstawi ł plan nabywania 
nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska. (załącznik Nr 6 do protokołu). 
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Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że Plan był opiniowany na 
posiedzeniach komisji. Poprosił Przewodniczących Komisji o opinię. 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś 
poinformowała, że komisja pozytywnie opiniuje przedstawiony plan.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała przedstawiony plan. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego Leszek 
Młyński poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony plan.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy Radni maja  
dodatkowe uwagi do planu. 
Nie wniesiono żadnych uwag.    
Przewodnicząca Rady Marian Adamowicz zarządziła głosowanie nad planem 
nabywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 17.10..2007r. 
           W wyniku głosowania plan nabywania, zbywania i zamiany 
nieruchomości został przyjęty jednogłośnie   (14 za).           
 
Ad 7 
 
a/ 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz  poinformował, ze przed podjęciem 
tej uchwały należy powołać komisję skrutacyjna, która przeprowadzi tajne wybory 
ławników do Sądu Okręgowego w Słupsku oraz Sądu Rejonowego w Słupsku. 
Poprosił Radnych o zgłaszanie kandydatur na członków komisji skrutacyjnej. 
Zgłoszono następujące kandydatury: 
1. Jadwiga Lejczak 
2. Leszek Młyński 
3. Agnieszka Łomża 
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na udział w pracach komisji skrutacyjnej. 
Zastępca Przewodniczącego poprosił komisje skrutacyjna o przygotowanie kart do 
głosowania oraz przedstawi ł radnym zasady głosowania. 
Poprosił Radną Jadwigę Karaś - Przewodniczącą Zespołu Opiniującego Kandydatów 
na ławników o przedstawienie kandydatów   
Radna Jadwiga Karaś poinformowała, że odbyło się spotkanie zespołu na którym 
zapoznano się z dokumentacją kandydatów znajdującą się w Urzędzie Gminy. 
Przedstawiła wykaz osób, które ubiegają się o te stanowiska. Poinformowała także, 
że kandydaci zostali zgłoszeni przez uprawnione do tego instytucje.  
Radna Agnieszka Łomża – Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej poinformowała, że 
można rozpocząć glosowanie. Rozdano karty do g łosowania. Zebrano karty do urny. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz ogłosił przerwę do czasu zakończenia 
prac komisji skrutacyjnej. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Przewodniczącą Komisji 
Skrutacyjnej Agnieszkę Łomża o przedstawienie wyników głosowania tajnego. 
Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Agnieszka Łomża zapoznała Radnych z 
protokołem komisji (załącznik Nr 7 do protokołu). 

 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł 
Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwa ły w 
sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Słupsku oraz Sądu Rejonowego w 
Słupsku.  
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 8 do protokołu). 
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Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy jest obowiązek 
głosowania tej uchwały. 
Radca Prawny B. Sadowska poinformowała, że nie ma takiego obowiązku, ale 
proponuje by ja przeg łosować. Takie głosowanie jest proformą. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /13 za, 1 wstrzymujący/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.    
 
b/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie uchwalenia 
wieloletniego programu gospodarowania mieszkan iowym zasobem gminy.  
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 9 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosi ł Przewodniczących 
Komisji o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwa ły. 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś 
poinformowała, że komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwa ły. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rebas poinformował, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego Leszek 
Młyński poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały. Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych 
uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /14 za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 21 do protokołu. 
 
c/ 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie zasad 
wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy.  
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 10 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosi ł Przewodniczących 
Komisji o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś 
poinformowała, że komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwa ły. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego Leszek 
Młyński poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały. Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych 
uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /14 za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 22 do protokołu. 
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d/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie zmiany uchwały 
VII/36/2007 Rady Gminy z dnia 26.04.2007 r. w sprawie nieodp łatnego przejęcia na 
własność nieruchomości z zasobu Agencji Nieruchomości Rolnych do zasobu mienia 
komunalnego Gminy Dębnica Kaszubska.  
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały / załącznik Nr 11 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosi ł Przewodniczących 
Komisji o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwa ły. 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś 
poinformowała, że komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rebas poinformował, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego Leszek 
Młyński poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały. Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych 
uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /14 za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 23 do protokołu. 
 
e/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie zatwierdzenia 
taryf cen i stawek opłat za zbiorowe zaopatrzenie w wodę z wodociągów wiejskich i 
zbiorowe odprowadzanie ścieków do urządzeń kanalizacyjnych stanowiących mienie 
komunalne Gminy Dębnica Kaszubska.  
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały / załącznik Nr 12 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na posiedzeniu komisji wspólnej w dniu 26. 09.2007 r. i uzyska ł 
pozytywna opinię. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały. Zauważył, że proponowana podwyżka 
jest znaczna. Zwrócił jednak uwagę, że podwyżki nie było przez okres 3 lat. 
Proponowane stawki są zbliżone do stawek jakie obowiązują w gminach sąsiednich.  
Radna I. Tkaczyszyn zaapelowała do radnych o ponowne rozpatrzenie 
zaproponowanych stawek. Zwróci ła się z pytaniem jak proponowana podwyżka ma 
się do zatrudnienia nowego pracownika w ZGK. Środki miały być przeznaczone na 
zakup i montaż wodomierzy. Jednocześnie prosi o wyjaśnienie jak można 
rozgraniczyć gospodarstwo domowe od ogródków jeżeli jest jeden wodomierz. 
Jednocześnie prosi o wyjaśnienie skuteczności  ściągalności zadłużeń. Jako 
przykład podała rodzinę w której pracują 2 osoby, maja 11 tys. zadłużenia i połowę 
już umorzoną. Sądzi, ze pozostała część także zostanie umorzona. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz wskazał, że powyższa sprawa była już 
podnoszona na Komisji wspólnej.  
Wójt wyjaśnił, że do ZGK zatrudniono Panią po Ochronie Środowiska w kontekście 
planowanej inwestycji. W przyszłości chce uniknąć uwag dotyczących złej jakości 
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wykonania prac. Mamy przykre doświadczenia w sprawie powierzania nadzoru nad 
pracami inspektorowi zastępczemu. Odnośnie ściągalności sądzi, że ten temat ZGK 
rozwiąże do końca i nie będzie takich sytuacji jak wskazuje radna. Sądzi, że 
podpisanie umowy z firmą windykacyjną przyniesie pożądane efekty. Musimy działać 
zgodnie z literą prawa. Proponowana podwyżka nie wpłynie na poprawę dochodów 
Zakładu ale pokryje wzrost kosztów utrzymania urządzeń, które należy dostosować 
do realnych i obowiązujących cen. Staramy się w sposób odpowiedzialny podejść do 
tematu. Rozumie ludzi ubogich, ale jak wiemy w tym zakresie mamy duże 
zaniedbania 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz stwierdził, że wszyscy zdają sobie sprawę 
z zaniedbań w zakresie ściągalności ale także sądzi, że ten temat zostanie 
definitywnie rozwiązany. 
Radna I. Tkaczyszyn prosi, by nie była postrzegana jako osoba, która jest przeciwna 
proponowanej podwyżce, ale nie chce by śmiano się z osób, które rzetelnie płacom. 
Uważa, że należy najpierw ściągnąć zaległości. 
Radna J. Lejczak prosi, by ze względu na trudności w rozliczaniu wodę używaną do 
podlewania ogródków zaliczyć do I grupy odbiorców. 
Radny B. Rębas prosi o zamknięcie dyskusji w tym temacie, gdyż wszystkie tematy, 
które są teraz poruszane były omówione na komisji wspólnej i nic nowego nie 
wnoszą. 
Radny P. Pałubicki uważa, że w jego terenie nie powinno być opłat za 
odprowadzanie nieczystości płynnych, gdyż ścieki niejednokrotnie odprowadzane są 
do lasu. 
Wójt wyjaśnił, że obowiązkiem właściciela jest zbycie ścieków. Powinien wykazać 
się, że one są zbywane. Ta sprawa nie powinna być tu podnoszona, gdyż to nie jest 
żadne wytłumaczenie. W celu poprawy tego stanu chcemy jak najszybciej rozpocząć 
I etap kanalizacji. Który ma rozwiązać ten problem na tamtym terenie. 
Radny L. Młyński poprosił o przedstawienie wyniku głosowania nad projektem 
uchwały z posiedzenia komisji wspólnych. 
Zastępca Przewodniczącego K. Olech przypomniał radnym wynik głosowania z 
posiedzenia komisji wspólnych. 
Radna J. Karaś uważa, że w przypadku, gdy gospodarstwo posiada 2 liczniki nie 
będzie problemu z rozliczaniem za zużycie, w pozostałych przypadka należy jej 
zdaniem stosować normy. 
Przewodniczący rady uważa, że należy sporządzić aneksy do umów. 
Radny P. Pałubicki zauważył, że podwyżka jest rzędu 20% nie jest to wcale mała 
kwota podwyżki. Zwrócił się z pytaniem, czy ta kwota zostanie przeznaczona na 
zakup i montaż wodomierzy.  
Przewodniczący rady poinformował, że wynegocjowano kwotę 30 tys., która ma być 
co roku przeznaczana na ten cel. Z tytu łu podwyżek Zakład osiągnie dodatkowo 
około 190 tys. zł. co może wystarczy na pokrycie wzrostu cen utrzymania.  
Radna I. Tkaczyszyn uważa, że osoby, które nie sprawdzi ły się w ZGK powinny być 
zwolnione. 
Przewodniczący Rady odebrał głos Radnej. Zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
jeszcze dodatkowe pytania związane z projektem uchwały.  
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /9 za, 2 przeciw, 3 
wstrzymujące/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 24 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy planowaną  kwotę 30 tys. na zakup 
i montaż wodomierzy należy gdzieś zapisać czy tylko w protokole. 
Radca Prawny wyjaśniła, że taki zapis nie może być zawarty w uchwale. 
Skarbnik Gminy poinformował, że taki zapis powinien być zawarty w planie budżetu. 
Każdy plan składa się z kwot przychodów i wydatków i taki zapis powinien być 
wprowadzony. 
 
f/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie zmian w 
budżecie gminy na 2007 r..  
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały / załącznik Nr 13 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosi ł Przewodniczących 
Komisji o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwa ły. 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś 
poinformowała, że komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwa ły. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego Leszek 
Młyński poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały. Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych 
uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /14 za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 25 do protokołu. 
 
Ad 8 
 Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz prosi ł o składanie 
interpelacji. 
Radni nie złożyli żadnych interpelacji. 
 
 
Ad 9 
  
 Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz prosi ł o składanie wniosków. 
Radna I. Tkaczyszyn prosi o wyjaśnienie powodów zatrudnienia dodatkowego 
pracownika w ZGK. 
Radny M. Mnich prosi o przedstawienie podjętych działań w celu poprawy wizerunku 
stadionu w Dębnicy Kaszubskiej. Obecny stan to wstyd dla ca łej Gminy. Prosi o 
informacje dotyczące podjętych czynności w celu poprawy stanu szatni. Obecnie 
wstyd proponować zawodnikom drużyn gości korzystania z tych pomieszczeń. 
Radna J. Karaś prosi o wyjaśnienie dlaczego przy budowie ulicy Leśnej krawężniki 
nie są kładzione pionowo a na płasko. Zastosowanie takiego rozwiązania powoduje, 
że krawężniki łamią się.    
Radny P. Pałubicki poinformował, że Komisja Rewizyjna na początku kadencji prosiła 
o informowanie komisji o przeprowadzanych przetargach i ich terminach. Cz łonkowie 
komisji nie otrzymali jeszcze żadnej informacji o przetargach, a z tego co wiedzą 
takie się odbywają. Prosi by w przyszłości byli informowani na bieżąco. 
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Radna I. Kiernicka ponownie prosi Wójta o naprawę drogi w Grabinie. Droga jest w 
bardzo złym stanie, trudno z niej korzystać. 
Radny B. Rębas prosi by wystąpić z pismem do Zakładu Energetycznego o 
prześwietlenie koron drzew, które przys łaniają widoczność  lamp. 
Radna A. Łomża w tym punkcie poinformowała, że Zakład Energetyczny nie 
dokonuje takich prześwietleń, oni usuwają tylko te gałęzie, które dotykają 
bezpośrednio przewodów elektrycznych.  
 
Ad 10 
 
 W odpowiedzi na wniosek Radnej I. Tkaczyszyn poinformowa ł, że kierownicy 
kształtują i realizują politykę zatrudnieniową. Wszędzie praktykowana jest zasada, że 
zanim się zwolni pracownika, to na jego miejsce przyucza się następcę. W tym 
zakładzie brakuje pracownika z uprawnieniami do kosztorysowania. Obecnie mamy 
dużo większe zapotrzebowanie na prace wykonywane przez ten zak ład niż 
wykonanie. Brakuje rąk do pracy. Ta Pani nie otrzymała umowy na stałe. Czas 
okaże. Jeżeli wykaże się przydatnością to będzie pracowała. Dyrektor ma szansę na 
wykazanie się w tym zakresie. Wójt nie będzie wskazywał kogo Dyrektor ma zwolnić 
czy przenieść na inne stanowisko. Nie może dojść do takiej sytuacji, że osoby 
kompetentne nie będą wykonywały swoich podstawowych obowiązków. Sytuacja jest 
skomplikowana także przez absencję chorobową, ale choroba nie wybiera. 
Odnośnie stadionu, to poinformowa ł, że czasowym rozwiązaniem jest udostępnienie 
szatni w Gimnazjum dla potrzeb miejscowej drużyny. Odnośnie modernizacji tego 
obiektu, to taka koncepcje przedstawi ł Skarbnik. Obecnie kompletowana jest 
dokumentacja. Środki na te cele będzie można pozyskiwać dopiero w 2009 roku. W 
pierwszej kolejności zostaną uruchomione programy na budowę dróg i ochronę 
środowiska.  Są to priorytety rządowe i my tego nie zmienimy. Jeżeli nie ma 
ogłoszonego naboru, to nikt nam nie przyjmie wniosku na realizację zadania. My z 
tym tematem nie chcemy czekać do 2010 roku. W przyszłym roku planujemy 
rozpocząć czynności związane z budową zaplecza.  
/1330 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz przekazał prowadzenie obrad 
Zastępcy Krzysztofowi Olech/ 
Skarbnik poinformował, że przedstawiona przez niego koncepcja zagospodarowania 
tego terenu wymaga poprawek. Jest ca ły czas analizowana. Planuje się powołać 
komisję ds. monitoringu tego zadania. Sk ład tego zespołu będzie ustalony w 
następnym tygodniu. Z informacji, które posiada wynika, że składanie wniosków 
będzie do 30.06.2008 r. Do tego czasu musimy doprecyzować wszystkie 
zamierzenia. Chcemy także by z projektem zapoznał się Pan Kowalczuk z Urzędu 
Marszałkowskiego, który jest naszym doradcą i popiera nasze działania w tym 
kierunku. Koncepcja będzie bardzo profesjonalna. Z tą komisją zastanowimy się 
także nad tą szatnią, wszelkie kroki w tym kierunku muszą być czynione z głową. 
Budowa takiego obiektu to koszt około 500 tys, zł, Należy zastanowić się co zrobić z 
tym obiektem, czy wyłączyć go z planowanej koncepcji i realizować oddzielnie, czy 
ująć w całym zadaniu. Wspólne z komisją wypracujemy zdanie w tym temacie.  
Rany M. Mnich poinformował, że nie był przeciwny rozbiórce tego obiektu, chcia ł 
tylko opóźnić termin z uwagi na możliwość przechowywania niektórych materia łów. 
Uważa, że koncepcja przedstawiona przez Skarbnika jest s łuszna, ale zastanawia 
się czy jest realna z uwagi na inne piorytety. Rozumie, że z szatni można korzystać 
w czasie meczu, ale pozostaje jeszcze sprawa treningów 
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Wójt uważa, że Gimnazjum jest czynne do godziny 2200 i korzystanie z szatni w 
czasie trwania treningów także nie powinno być problemem. Uważa, że te sprawy 
można pogodzić. Odnośnie drogi w Grabinie poinformowa ł, że do zimy postara się 
tam wykonać remont. Temat tej drogi jest znany. W tym przypadku należy najpierw 
podjąć działania w celu odprowadzenia wody. W zakresie dróg mamy wiele do 
zrobienia. Zgłasza się wiele zaniedbań w tym zakresie. Jako przykład podał drogę 
prowadzącą do gospodarstwa Agroturystycznego w Krzyni.             
Odnośnie wniosku Radnego B. Rębasa potwierdził, że Zakład Energetyczny przycina 
tylko te konary, które bezpośrednio dotykają linii energetycznych. Poinformował 
także, że Zarząd Dróg Powiatowych będzie prowadził wycinkę drzew przy drodze 
powiatowej Podkomorzyce – Gogolewo. Zdaje sobie sprawę, że suche konary wśród 
koron stanowią duże zagrożenie bezpieczeństwa dla uczestników ruchu drogowego. 
Przyjmuje to zadanie do realizacji. 
Radny B. Rębas prosi o skrócenie topoli przy wjeździe do Borzęcina, przy 
planowanym boisku sportowym. 
Radna I. Tkaczyszyn poinformowała, że Dyrektor ZGK obiecał na ostatnim 
posiedzeniu komisji wspólnych, że przyjedzie do Gogolewa i rozpozna temat 
dotyczący wadliwie działającego szamba, do dnia dzisiejszego nie pojawi ł się. 
Radny M. Mnich prosi by Wójt pomógł w rozmowach z Nadleśnictwem Leśny Dwór w 
sprawie wytyczenia drogi z boiska do szatni w Gimnazjum.  
Wójt poinformował, ze stara się mieć dobre stosunki z podmiotami dzia łającymi na 
terenie Gminy. Nadleśnictwo jest firmą o dużej dyscyplinie. Rozpoczęto już rozmowy 
w tym temacie. Czynione są starania by ten teren przejąć od Nadleśnictwa. Uważa, 
że w centrum Dębnicy nie powinno być lasu, gdyż mamy go w koło dużo. Zdaniem 
Wójta ten teren można wykorzystać jako park spacerowy. 
Radny B. Rębas zwrócił się z pytaniem dotyczącym zaawansowania prac nad 
podziałem działki, która ma być przeznaczona na boisko w Borzęcinie. 
Prosi także o przygotowanie na następną sesję informacji dotyczącej kosztów 
utrzymania zespołu ds. pisania wniosków oraz danych dotyczących napisanych 
programów i zdobytych środków przez tych pracowników na realizację zadań na 
terenie Gminy. 
Wójt poinformował, że dzisiaj podjęto kolejną uchwałę w sprawie przejęcia mienia od 
ANR. Temat tej działki jest bardzo skomplikowany gdyż nie mogą jej przejąć do 
swoich zasobów. 
Zastępca Przewodniczącego Krzysztof Olech poinformował, że do Rady Gminy 
wpłynęły pisma od Pana Wincentego Kniter. Z uwagi na to, że ten charakter pisma 
jest dla niego nieczytelny i obecność zainteresowanego na dzisiejszym posiedzeniu 
poprosił Pana Knitra o zapoznanie Radnych z treścią pierwszego pisma. 
Pan W. Kniter poinformował, ze jest to skarga na ludzi, którzy pracują w Urzędzie i 
prowadzą jego postępowanie, które trawa już 3 lata. Stwierdza, że te osoby są pod 
ochroną, nie dopuszcza się go do dokumentacji, przez co nie może się skutecznie 
bronić. Podkreśla, że jego postępowanie jest źle prowadzone o czym świadczą 
decyzję z Kolegium Odwoławczego.  
Zastępca Przewodniczącego odebrał głoś Panu W. Kniter i o przeczytanie pisma 
poprosił Skarbnika Gminy. 
Skarbnik Gminy zapoznał Radnych z treścią pisma Pana W. Kniter z dnia 
14.10.2007r. którego kserokopia stanowi za łącznik Nr 14 do protokołu ( oryginał 
pisma w rejestrze skarg). Ponadto poinformowa ł, że Panu Kniter udostępnia się 
dokumentację dotyczącą jego sprawy. Większość dokumentów jest kserowana na 
jego prośby. Wzywa się go także do zapoznania z posiadaną dokumentację. 
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Pan W. Kniter nie zgadza się z tym co powiedział Skarbnik. 
Skarbnik odnośnie warunków w pok. Nr 12 poinformowa ł, że są takie jakie są. W tym 
pokoju z uwagi na to, że postępowanie podatkowe objęte jest tajemnicą służbową 
może przebywać tylko jeden petent.  Planowany jest remont w trakcie którego 
zostaną poprawione drzwi wejściowe do tego pokoju i będą się otwierały na 
zewnątrz.  Jednocześnie podkreślił, że Pan W. Kniter przez cały czas odmawia 
podpisywania, że zapoznał się z dokumentacją. Zapewnia, że wszystkie dokumenty 
są kserowane i udostępniane.  
Zastępca Przewodniczącego K. Olech poinformował, że skarga została przekazana 
pismem Wójtowi Gminy /zał. Nr 15./ celem rozpatrzenia, gdyż Rada Gminy nie 
odpowiada za politykę kadrową Urzędu, o czym powiadomiono zainteresowanego 
pismem z dnia 08.10.07r. / załącznik Nr 16 do protokołu/. 
Poinformował także, że w tej sprawie wpłynęła odpowiedź Wójta i zapoznał Radnych 
z jej treścią. / załącznik Nr 17 do protokołu/. 
Radni nie wnieśli uwag do treści odpowiedzi. 
Zastępca Przewodniczącego K. Olech poprosił Skarbnika o odczytanie kolejnych 
pism, które wpłynęły do Rady Gminy od Pana Wincentego Kniter. 
Skarbnik zapoznał Radnych z treścią pisma z dnia 11.10.2007 r. /kserokopia stanowi 
załącznik Nr 18 do protokołu/ oraz z treścią pisma z dnia 18.10.2007 r.  /kserokopia 
stanowi załącznik Nr 19/. Oryginały znajdują się w rejestrze skarg Urzędu Gminy. 
Zastępca Przewodniczącego K. Olech zwrócił się z pytaniem do Skarbnika, jak to w 
końcu jest z tym stowarzyszeniem, czy oni p łacą te podatki czy nie.  
Skarbnik poinformował, że Stowarzyszenie „SPERANDA” płaci za wieczyste 
użytkowanie zgodnie z przepisami w oparciu o deklarację jaka jest składana do 
organy podatkowego. Jeżeli nie zachodzą zmiany stanu faktycznego i prawnego to 
podatnik nie ma obowiązku składać takiej deklaracji co roku.  
Pan W. Kniter poinformował, że go nie tylko obchodzi podatek od wieczystego 
użytkowania, ale także od nieruchomości. Nikt mu nie chce przedłożyć tych 
dokumentów odnośnie Stowarzyszenia. 
Skarbnik wyjaśnił, że nie jest stroną i deklaracji podatkowych „SPERANDY” nie może 
mu udostępnić. 
Pan W. Kniter zauważył, że jego wolno nękać za niepłacenie podatków a 
SPERANDA jest z nich zwolniona. Uważa, że wszyscy powinni płacić. Jego się nęka 
a SPERANDZIE się nie nalicza.  Jednocześnie poinformował, że jeżeli Rada tego 
problemu nie rozwiąże to  tą sprawą zainteresuje Regionalną Izbę Obrachunkową. 
/1410 – powrócił Przewodniczący Rady Gminy i przejął prowadzenie sesji/.   
Radny P. Pałubicki zauważył, że obiekty, które użytkuje SPERANDA są zwolnione z 
podatku zgodnie z ustawą na cele oświatowe. Inna działalność na stałe przez to 
Stowarzyszenie nie jest prowadzona. 
Wójt stwierdził, że Pan W. Knitter jest już biegłym sądowym. Znaczna część budżetu 
gminy jest przeznaczana na jego obs ługę. Pisać mu nie zabroni bo ma takie prawo. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz podziękował Panu Knitrowi za 
przedstawienie swojego problemu oraz poinformowa ł, że w dniu dzisiejszym ten 
temat nie zostanie wyjaśniony. Radni zostali zapoznani z treścią pism, które wpłynęły 
do Rady Gminy. Po gruntownym przeanalizowaniu poruszonych problemów zostanie 
udzielona odpowiedź na piśmie. 
Pan W. Knitter uważa, że decyzje, które otrzymuje z urzędu są śmieszne, dlatego są 
uchylane przez Kolegium Odwoławcze. Uważa, że w celu pozyskania większych 
wpływów z podatku od nieruchomości należy pomierzyć wszystkie chlewy na terenie 
gminy. Gmina powinna żądać także podatków od innych podatników. 

 



 15

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że jeżeli zainteresowany 
nie zgadza się z treścią Decyzji wystawianych przez Wójta Gminy to może je 
zaskarżać do Samorządowego Kolegium Odwoławczego. 
Skarbnik poinformował, że co roku są przeprowadzane wyrywkowe kontrole w 
zakresie zgodności danych podanych w deklaracjach podatkowych. Nie ma 
możliwości przeprowadzenia takiej akcji na całym terenie. 
Radca Prawny B. Sadowska wyjaśniła, że w tym wszystkim chodzi o odzyskanie od 
Pana Knitra zaległości podatkowych na kwotę 56 tys. zł. Jest problem z ich 
egzekucją z uwagi na fakt, że majątek tego Pana jest porozpisywany na cz łonków 
rodziny. Pracownicy Urzędu są angażowani do wyjaśniania jego spraw. Co dziennie 
wpływa do Urzędu nowy wniosek. Pracownicy jak mogą starają się wszystko 
tłumaczyć i wyjaśniać. Pan Kniter przyjął generalnie zasadę, że nic nie przyjmuje i 
nie podpisuje żadnych dokumentów. Wszystko natomiast kwestionuje 
Radna J. Karaś zwróciła się z pytaniem, czy ten Pan jest dzierżawcą na terenie 
gminy. 
Radca Prawny wyjaśniła, że ten Pan jest bezumownym użytkownikiem Niepoględzia. 
W chwili obecnej będziemy z tym Panem wchodzić na drogę sądową.  Przyznała 
jednocześnie, że ma sporą wiedzę prawniczą w tym zakresie. 
Skarbnik poinformował, że obecnie przygotowywane są już pod tym kątem wszystkie 
niezbędne dokumenty. 
Sekretarz Gminy zapoznała Radnych z przebiegiem wyborów do Sejmu i  Senatu na 
terenie Gminy, które odby ły się 21 października 2007 roku.    
  
Ad.11 
  

Marian Adamowicz Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 1430 dokonał 
zamknięcia obrad sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 
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